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CONFORM CU ORIGINALUL

C^tu^

ÎNTREBARE

Adresată: Domnului Bogdan Gheorghiu- Ministrul Culturii

De către doamna senator: Rodica Boancă

Circumscripția electorală: nr. 23 - Ialomița

Grupul parlamentar: Alianța pentru Unirea Românilor (A.U.R.)

Sedinta Senatului din data de: 19.05.2021

Obiectul întrebării: statutul artistului

Stimate Domnule Ministru Bogdan Gheorghiu,

După mai bine de un an de zile în care economia țării a fost “pe butuci” am descoperit cu toții 

segmente ale diferitelor industrii pe care până nu demult nu le consideram atât de importante, sau nu le 

vedeam acțiunile meritorii.

Cu toții am văzut cum industria Horeca a fost aproape falimentată de toate deciziile guvernărilor 

din ultimele 18 luni, însă nu am conștientizat în ce stadiu se află un segment care converge intr-o 

anumită masură cu această ramură, și anume domeniul artiștilor.

Că este vorba de teatru, film, muzica sau dans, artiștii ne încântă deopotrivă. Cu toate acestea, 

artiștii nu beneficiază de pensie sau șomaj, deșî catre stat, ajung până la 42% din încasări. Aceste 

neconcordante provin din faptul că, artistul nu beneficiează de un statut, iar în aceste vremuri de restriște, 

supraviețuirea unui segment atât de necesar culturii românești a fost aproape imposibilă.



Astfel, pentru a ajuta această ramură a economiei, vă supun atenției următoarele întrebări:

1- A fost finalizată perioada de acordare a indemnizațiilor pentru artisti?
2- S-a stabilit regândirea schemei de ajutor de stat pentru granturile în valoare de 100 milioane de 

euro, tocmai ca beneficiarul direct sa fie ARTISTUL?
3- Prin Proiectul „România Creativă”, schema de ajutor de stat a fost trimisă către ministerul 

Fondurilor Europene, ca mai departe să fie notificată Comisia Europeană pentru finanțare?
4- Ne puteți spune ce secretar de stat avea în atribuții să trimită schema de ajutor de stat către 

ministerul Fondurilor Europene?
5- Ați demarat o achetă pentru nerespectarea sarcinilor de serviciu de către secretarul de stat care 

nu a trimis schema de ajutor?
6- Având în vedere că în media, a ieșit la iveală faptul că a fost trimisă o altă schemă de ajutor de 

stat, unde beneficiari erau exclusiv o serie de fundații și ONG-uri, găsiți oportună solicitarea 
unui audit financiar?

Vă solicit să comunicați răspunsul în scris.

Cu respect,

Data: 19.05.2021 Senator Rodica Boancă

Adresa: Calea 13 Septembrie, nr. 1-3, Sector 5, București, cod poștal: 050711 Tel:


